
 

 

 

 

 

 

Expediente nº: Órgano Colegiado: 

PLN/2021/5 Pleno 

 

DATOS DE LA CELEBRACIÓN DE LA SESIÓN 

Tipo de Convocatoria Ordinaria 

Fecha 31 de marzo de 2021 

Duración Desde las 20:00 hasta las 20:50 horas 

Lugar Salón de plenos 

Presidida por María Luisa Almodóvar Torres 

Secretario Helena Beunza Ibáñez 

 

ASISTENCIA A LA SESIÓN 

DNI Nombre y Apellidos Asiste 

22535084Y Inmaculada Beltrán Andrés Sí 

48444717R Jaume Martínez Romero Sí 

52658414Y Julio Berga Navarro Sí 

52729171S Pilar Miralles Camps Sí 

24325541M MarIa Luisa Almodóvar Torres Sí 

48443347B Mario Zacares Romero Sí 

48676491G María Boix Lluna Sí 

73779821F Miquel Àngel Martinez Gascó Sí 

29170419W Sergi Pastor Camisan Sí 

48435427A Sonia Rodado Mora Sí 

19887424Z Víctor Palanca Palau Sí 
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Una vez verificada por la Secretaria la válida constitución del órgano, la Presidenta abre 

sesión, procedente a la deliberación sobre los asuntos incluidos en el Orden del Día 

 

A) PARTE RESOLUTIVA 

 

Aprobación del acta de la sesión ordinaria anterior celebrada el 27 de enero de 

2021. 

Favorable 
 

Tipo de votación: 
Unanimidad/Asentimiento 

Por la Alcaldía-Presidencia se pregunta a los miembros del Pleno de la Corporación 

si alguno desea formular observaciones al acta de la sesión ordinaria anterior, 

celebrada el 27 de enero de 2021 y cuyo borrador ha sido distribuido con anterioridad 

a este acto, en atención a lo preceptuado por el artículo 91 del RD 2568/1986, de 28 

de noviembre (ROF). 

Sometido a votación el borrador del acta anterior, el Pleno de la Corporación, por 

unanimidad de los asistentes ACUERDA: 

PRIMERO.- Considerar aprobada el acta de la sesión ordinaria celebrada el 27 de 

enero de 2021, ordenándose su transcripción al Libro de Actas del Pleno. 

 

Aprobación del acta de la sesión extraordinaria urgente celebrada el 11 de 

febrero de 2021. 

Favorable 
 

Tipo de votación: 
Unanimidad/Asentimiento 

Por la Alcaldía-Presidencia se pregunta a los miembros del Pleno de la Corporación 

si alguno desea formular observaciones al acta de la sesión extraordinaria urgente, 

celebrada el 11 de febrero de 2021 y cuyo borrador ha sido distribuido con 

anterioridad a este acto, en atención a lo preceptuado por el artículo 91 del RD 

2568/1986, de 28 de noviembre (ROF). 

Sometido a votación el borrador del acta de la sesión extraordinaria urgente, el Pleno 

de la Corporación, por unanimidad de los asistentes ACUERDA: 
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PRIMERO.- Considerar aprobada el acta de la sesión extraordinaria urgente 

celebrada el 11 de febrero de 2021, ordenándose su transcripción al Libro de Actas 

del Pleno. 

 

Aprobación del acta de la sesión extraordinaria urgente celebrada el 20 de 

febrero de 2021. 

Favorable 
 

Tipo de votación: 
Unanimidad/Asentimiento 

Por la Alcaldía-Presidencia se pregunta a los miembros del Pleno de la Corporación 

si alguno desea formular observaciones al acta de la sesión extraordinaria urgente, 

celebrada el 20 de febrero de 2021 y cuyo borrador ha sido distribuido con 

anterioridad a este acto, en atención a lo preceptuado por el artículo 91 del RD 

2568/1986, de 28 de noviembre (ROF). 

Sometido a votación el borrador del acta de la sesión extraordinaria urgente, el Pleno 

de la Corporación, por unanimidad de los asistentes ACUERDA: 

PRIMERO.- Considerar aprobada el acta de la sesión extraordinaria urgente 

celebrada el 20 de febrero de 2021, ordenándose su transcripción al Libro de Actas 

del Pleno. 

 

Aprobación del acta de la sesión extraordinaria urgente celebrada el 3 de 

marzo de 2021. 

Favorable 
 

Tipo de votación: 
Unanimidad/Asentimiento 

Por la Alcaldía-Presidencia se pregunta a los miembros del Pleno de la Corporación 

si alguno desea formular observaciones al acta de la sesión extraordinaria urgente, 

celebrada el 3 de marzo de 2021 y cuyo borrador ha sido distribuido con anterioridad 

a este acto, en atención a lo preceptuado por el artículo 91 del RD 2568/1986, de 28 

de noviembre (ROF). 

La Concejal Sonia Rodado Mora indica que hay un error de transcripción en titular y 

suplente del órgano supramunicipal EMSHI, siendo la titular del órgano María Luisa 
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Almodóvar Torres y no Sonia Rodado Mora, y como suplente Sonia Rodado Mora y 

no María Luisa Almodóvar Torres. 

Sometido a votación el borrador del acta de la sesión extraordinaria urgente, el Pleno 

de la Corporación, por unanimidad de los asistentes ACUERDA: 

PRIMERO.- Considerar aprobada el acta de la sesión extraordinaria urgente 

celebrada el 3 de marzo de 2021 una vez subsanado el error en el órgano 

supramunicipal EMSHI, ordenándose su transcripción al Libro de Actas del Pleno. 

 

Alegaciones al Presupuesto 2021. Expediente 48/2021. 

Favorable 
 

Tipo de votación: 
Unanimidad/Asentimiento 

Explicada la alegación presentada al Presupuesto 2021 y planteado que el acuerdo 

es estimar o no la alegación presentada al Presupuesto 2021. 

El portavoz del Grupo Popular, Víctor Palanca, dice que su partido va a votar a favor 

de la estimación de la alegación y que no va a añadir ningún comentario ya que es 

un tema que se trató en la Comisión y quedo aclarado entonces. 

El portavoz del Grupo Compromís, Sergi Pastor, pregunta sobre las consecuencias 

de la estimación o desestimación de la alegación. 

La Secretaria de la Corporación explica los dos escenarios que se pueden producir 

en caso de estimar o desestimar la alegación. Explica que en caso de ser estimada, 

habrá que revisar todas las cuestiones del presupuesto que desde una interpretación 

estricta se tienen que reflejar en la RPT antes que en el presupuesto, pero eso es 

un informe y un análisis que se debe hacer. A continuación, explica que en caso de 

ser desestimada se abriría la vía contenciosa.  

Toma la palabra Mario Zacares, concejal del partido Ciudadanos, indica que no va a 

añadir nada más a lo expuesto por el resto de concejales y que votará a favor de la 

estimación de la alegación. 

De nuevo interviene el concejal Víctor Palanca, del Grupo Popular. Expone que tiene 

el Boletín de la Provincia del día 12 de marzo de 2021 en que se publica la ausencia 
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de reclamaciones al presupuesto y también el registro de la alegación presentada 

por el sindicato CSIF de fecha 2 de marzo de 2021. Pide que se le aclare esta 

situación. 

Toma la palabra la Secretaria de la Corporación para responder a Víctor y explicar 

que es así, que la alegación se presentó en fecha pero, que debido a un error en el 

procedimiento, no se vio la alegación cuando finalizaba el plazo de presentación, 

que es un error de tramitación y que por tanto, se envió una publicación al Boletín 

Oficial de la Provincia para la invalidación del anuncio comentado ya que realmente 

sí ha habido una alegación. Indica que la publicación tardará unos días en 

producirse, ya que no es un trámite automático y el Boletín Oficial de la Provincia 

tiene unos plazos, pero que se hará porque se ha enviado. Cierra la intervención 

indicando que tras revisar la documentación del expediente, se incluye la 

rectificación del anuncio indicada. 

Sometido el asunto a votación, el Pleno de la Corporación, por UNANIMIDAD, 

ACUERDA: 

PRIMERO.- Estimar la alegación presentada al Presupuesto 2021. 

 

Modificación de Crédito para "Plan Resistir". Expediente 315/2021. 

Favorable 
 

Tipo de votación: Ordinaria 
A favor: 9, En contra: 0, Abstenciones: 2,  
Ausentes: 0 

A la vista del expediente 315/2021 para la modificación de crédito para cumplir con 

el “Plan Resistir”. 

La Alcaldesa, María Luisa Almodóvar, expone la motivación de la modificación de 

crédito. Explica que al estar trabajando con presupuesto prorrogado de 2020, es 

necesaria una modificación de crédito para hacer frente a la concesión de ayudas 

del “Plan Resistir”. 

Toma la palabra Víctor Palanca, portavoz del Grupo Popular, explica que el tema ya 

se trató en la Comisión y que su grupo se va a abstener. 
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Sometido el asunto a votación, el Pleno de la Corporación con los 9 votos A FAVOR 

de los concejales de PSOE, Compromís y Ciudadanos y las 2 ABSTENCIONES del 

Partido Popular, por MAYORÍA ABSOLUTA, ACUERDA: 

PRIMERO.- Aprobar la modificación de crédito para hacer frente a la concesión de 

ayudas del “Plan Resistir”. 

 

Aprobación provisional del Reglamento de funcionamiento de la Mesa General 

de Negociación. Expediente 289/2021. 

Favorable 
 

Tipo de votación: 
Unanimidad/Asentimiento 

A la vista del expediente 289/2021 para la aprobación provisional del Reglamento de 

funcionamiento de la Mesa General de Negociación. 

La Alcaldesa, María Luisa Almodóvar, explica que la idea es hacer una aprobación 

provisional en este Pleno. Aprobado el reglamento de forma provisional en esta 

sesión se pasará a los sindicatos para que den el visto bueno regresando luego al 

Pleno para su aprobación nuevamente. 

Víctor Palanca, portavoz del Grupo Popular, expone su conformidad con el 

reglamento ya que es muy similar a reglamentos que ha consultado de otros 

municipios. 

Sergi Pastor, portavoz del Grupo Compromís, indica que su grupo está a favor de 

todo lo que dice el reglamento pero que se abstendrán en la votación ya que el 

reglamento no se encuentra actualmente traducido al valenciano. 

El concejal de Ciudadanos, Mario Zacares, apuesta por aprobar el reglamento y 

pasarlo a los sindicatos y esperar a ver qué contestan éstos. 

Jaume Martínez, concejal del Grupo Socialista, responde a Sergi respecto a la 

versión en valenciano del reglamento. Le indica que por supuesto estará en versión 

en valenciano pero que no ha dado tiempo a que el reglamento esté traducido para 

esta sesión de Pleno. 
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Sometido el asunto a votación, el Pleno de la Corporación, por UNANIMIDAD, 

ACUERDA: 

PRIMERO.- Aprobar de forma provisional el Reglamento de la Mesa General de 

Negociación. 

SEGUNDO.- Trasladar dicho reglamento a los sindicatos para que den su 

conformidad o presenten propuestas de modificación. 

 

Resolución relativa a la prestación del servicio de mercado (venta ambulante). 

Expediente 277/2021. 

Favorable 
 

Tipo de votación: Ordinaria 
A favor: 8, En contra: 3, Abstenciones: 0,  
Ausentes: 0 

Visto el expediente número 277/2021 para resolución relativa a la prestación del 

servicio de mercado (venta ambulante). 

La Alcaldesa, María Luisa Almodóvar, expone ante el Pleno al situación actual del 

mercado ambulante y el informe emitido sobre el servicio de mercado emitido por la 

Policía Local. 

El concejal Miquel Àngel Martínez, del Grupo Compromís, pregunta sobre la 

posibilidad de recuperar este servicio en un futuro. 

La Alcaldesa responde que no puede dar una respuesta clara puesto que la decisión 

de no continuar con el mercado es una decisión que se ha estudiado mucho y con 

tiempo. Se podría plantear de nuevo en caso de que lo solicitase un grupo grande 

de vendedores. En este caso se estudiaría buscando otra ubicación para que no 

genere las molestias que se producen en la ubicación actual, la calle Mayor. 

Toma la palabra la concejal Sonia Rodado Mora del Grupo Socialista, explica que, 

además del informe de la Policía Local ella ha contactado con los sanitarios de Alfara 

y el coordinador no ve muy aceptable el mercado en este escenario de crisis sanitaria 

provocado por el COVID-19. 

Continúa explicando que, a parte de lo expuesto anteriormente, desde el 

Ayuntamiento se está haciendo mucho hincapié en la campaña del comercio local 
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que está teniendo muy buena acogida y su voluntad es de que se continúe con esta 

vuelta al comercio local. 

Cierra la intervención explicando que la decisión se toma principalmente por el 

informe de la Policía Local y la opinión de los sanitarios. 

Miquel Àngel responde que está claro que la situación de cuando se planteó el 

mercado y la de ahora son completamente diferentes y que la evolución del mercado 

no ha sido la esperada. 

Víctor Palanca, concejal del Partido Popular, expone que, por un lado está la 

situación sanitaria que afecta a todo y que está completamente de acuerdo con los 

informes y el planteamiento que se está haciendo, y por el otro, la posibilidad de 

retomar el mercado cuando la situación sanitaria mejore. Dice que su grupo defiende 

mantener el mercado, que no significa que tenga que celebrarse. Anuncia que si la 

propuesta es mantener el mercado pese a la situación sanitaria su grupo votará a 

favor. 

Continúa su exposición y añade que no entiende que mercado y comercio local estén 

reñidos puesto que los vendedores ambulantes venden un día a la semana. También 

reconoce la labor que se está haciendo con el comercio local y la apoya, pero 

también reconoce que los vendedores del mercado son pequeñas empresas que se 

ganan la vida montando sus puestos en distintos municipios y por tanto, con la 

finalidad de apoyar a las pequeñas empresas, su grupo está a favor de volver al 

mercado cuando la situación sanitaria mejore. 

De nuevo toma la palabra Sonia Rodado para responder a Víctor Palanca. Le indica 

que está claro lo que quiere decir, pero que al final el municipio de Alfara del Patriarca 

no cuenta con las infraestructuras que la normativa estipula y que además, el servicio 

de mercado no es algo tradicional del municipio como pasa en Moncada y que por 

ello cuentan con una infraestructura para ello. Añade que el mercado en Alfara 

obstaculiza la circulación en la calle en que se celebra y algunas personas que viven 

en esa calle se quejan puesto que el mercado dificulta la entrada a sus domicilios. 

Sonia Rodado resume que la votación del mercado es para eliminarlo ya que no hay 

infraestructura, por el tema del COVID-19 y porque los técnicos están diciendo que 

no es aceptable. Comunica que está en contacto con los vendedores del mercado y 
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que éstos entienden cual es la situación y que además no quieren otra ubicación que 

la actual y que al final estamos hablando de 3 o 5 paradas. 

El concejal Mario Zacares, de Ciudadanos, afirma que entiende que la suspensión 

del mercado pero no la eliminación definitiva y que se podría hacer más. 

La Alcaldesa, María Luisa Almodóvar, toma de nuevo la palabra para indicar que la 

votación es para eliminar el mercado como se conoce hasta ahora, que eso no quiere 

decir que en un tiempo, si un gran colectivo de vendedores solicitase que volviese 

el mercado, la voluntad es estudiar la posibilidad de montarlo de nuevo, y sería con 

una nueva ordenanza municipal, pero que conforme se tiene hoy el mercado no. 

Miquel Àngel pregunta si con esta votación se elimina la ordenanza municipal 

reguladora del mercado. 

La Alcaldesa indica que sí, que se suprime la ordenanza y por tanto, en caso de 

volver a tener mercado sería con una nueva ordenanza. 

Sometido el asunto a votación, con los 8 votos A FAVOR del PSOE y Compromís y 

los 3 votos EN CONTRA del PP y Ciudadanos, el Pleno de la Corporación, por 

MAYORÍA ABSOLUTA ACUERDA: 

PRIMERO.- Eliminar el servicio de mercado de venta ambulante en el municipio de 

Alfara del Patriarca. 

SEGUNDO.- Derogar la Ordenanza Municipal reguladora de este servicio. 

 

B) ACTIVIDAD DE CONTROL 

 

Dar cuenta al Pleno del Decreto de Alcaldía de Nombramiento de Tenencias de 

Alcaldía. 

La Alcaldesa, María Luisa Almodóvar, explica las modificaciones que se han 

producido respecto al inicio de la legislatura en 2019. El concejal Jaume Martínez, 

pasa de ser tener la segunda tenencia de alcaldía a tener la primera, y la concejal 

Sonia Rodado, pasa de tener la tercera a tener la segunda. 
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Dar cuenta al Pleno del Decreto de Alcaldía de Delegación de competencias 

en la Junta de Gobierno Local. 

La Alcaldesa, María Luisa Almodóvar, explica que la única modificación que sufre la 

Junta de Gobierno Local respecto al inicio de legislatura en 2019 es el nombramiento 

del concejal Julio Berga como nuevo miembro del órgano. 

 

Dar cuenta al Pleno de interposición de recurso contencioso-administrativo. 

Expediente 245/2021. 

La Alcaldesa, María Luisa Almodóvar, de igual manera que hizo en la Comisión, 

expone los motivos que han llevado a esta situación. Concluye diciendo que se ha 

llegado a un acuerdo y que se indemnizará al interesado con las cantidades 

solicitadas, que parte se cubrirá con el seguro y la parte restante la abonará el 

Ayuntamiento. 

 

Dar cuenta al Pleno del inicio de procedimiento para cambiar el nombre del 

colegio. 

La Alcaldesa, María Luisa Almodóvar, da la palabra al concejal Jaume Martínez ya 

que es un asunto del cual tiene más información dada su concejalía. 

El concejal Jaume Martínez indica que ya se ha cargado en la plataforma el informe 

que desde el Ayuntamiento se solicitó al colegio y la resolución del "Consell Escolar". 

Comienza a explicar el proyecto de cambio de nombre del colegio indicando que es 

una propuesta lanzada por el claustro del colegio al consejo escolar del centro. 

Continua indicando la legislación que da potestad a los centros educativos para 

cambiar de nombre. 

Jaume Martínez continúa su exposición explicando el procedimiento que se ha 

seguido en el colegio, y añade que la fundamentación del cambio de nombre es la 

renovación pedagógica que se va a llevar a cabo próximamente, comenzando por 

infantil y avanzando hacia primaria. También, por las distintas obras que se tienen 

que acometer en el centro como por ejemplo, la renovación de las ventanas del 
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edificio de primaria y el derribo del edificio de infantil para hacer uno nuevo con más 

aulas. Por último, dice que otro de los motivos es que el nombre actual del centro 

coincide con el nombre de otros centros, creando problemas en algunas ocasiones. 

El concejal traslada al Pleno que la voluntad del centro es hacer un procedimiento 

con carácter abierto a todo aquel que quiera participar en él. Se han propuesto 

nombres desde el claustro, desde el AMPA y el centro propone a los grupos políticos 

si quieren participar en la propuesta de nombres. Este nombre tendrá que ser de una 

mujer que haya tenido impacto en las disciplinas científicas o la educación. 

Jaume Martínez dice que está por clarificar el proceso de participación externa 

porque el colegio tiene un censo de padres y madres, pero si se hace un 

procedimiento más abierto al resto de la población pueden producirse adulteraciones 

en el proceso, y por tanto, se va a estudiar como hacerlo de la mejor manera para 

que participen aquellas personas que quieran participar. Propone hacer un registro 

de votación previo como ocurre en países como Estados Unidos. 

Sergi Pastor, portavoz del Grupo Compromís, dice que hace unos años fue miembro 

del consejo escolar y ya se planteaba esta idea, sobre todo por el tema de la 

coincidencia del nombre del centro con otros en municipios muy cercanos, que en 

algunas ocasiones producía algunas incidencias. Concluye su intervención 

preguntando el procedimiento que se va a seguir de cara a proponer los nombres. 

Jaume Martínez responde con la propuesta de llevar algún nombre al próximo 

Consejo Escolar que será a finales del mes de abril, y por tanto propone que durante 

20 días los grupos políticos de forma voluntaria le puedan trasladar nombres a su 

dirección de correo electrónico y presentar luego estas propuestas al centro. El 

Ayuntamiento propondrá al centro tres nombres. 

La Alcaldesa, María Luisa Almodóvar, propone que la decisión de los tres nombres 

a proponer sea a través de la Junta de Portavoces. 

Toma la palabra Víctor Palanca, portavoz del Grupo Popular, explica que la posición 

de su grupo es no cambiar el nombre del centro y que dicho esto no cabe hacer 

ningún comentario adicional. 
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Mario Zacares, concejal del partido Ciudadanos, está abierto a la propuesta lanzada 

de hacer una Junta de Portavoces para tratar este tema y proponer nombres. 

Jaume Martínez toma la palabra de nuevo para reiterar que el Ayuntamiento no tiene 

nada que ver en la iniciativa, que es algo que ha decidido el centro educativo y que 

la ley les ampara para poder hacerlo. Explica que la iniciativa viene desde el centro 

y él la traslada al Ayuntamiento, que él como miembro del Consejo Escolar se 

abstuvo en la votación puesto que dada su condición de concejal entendía que era 

la postura que debía adoptar en ese momento. Cierra la intervención invitando a la 

reflexión de hacia quien va dirigido este cambio, en este caso, ponerse en el lugar 

de la infancia y cambiar la mirada adulto céntrica que muchas veces tenemos. Dice 

que debemos entender que el cambio va dirigido a un colectivo en continuo proceso 

de aprendizaje y valorar su proceso de maduración desde una perspectiva 

participativa con ellos. 

Cierra María Luisa Almodóvar invitando a los grupos políticos a participar en el 

proceso de presentación de propuestas al centro educativo. 

 

Dar cuenta de las Resoluciones de Alcaldía desde el 25 de enero hasta el 29 

de marzo de 2021. 

La Alcaldesa, María Luisa Almodóvar, pregunta si alguien tiene alguna pregunta 

sobre las resoluciones de alcaldía. 

No se producen intervenciones. 

 

C) RUEGOS Y PREGUNTAS 

 

No hay asuntos 

 

 

 

 

DOCUMENTO FIRMADO ELECTRÓNICAMENTE 
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Expedient nº: Òrgan Col·legiat: 

PLN/2021/5 Ple 

 

DADES DE LA CELEBRACIÓ DE LA SESSIÓ 

Tipus de Convocatòria Ordinària 

Data 31 de març de 2021 

Durada Des de les 20:00 fins a les 20:50 hores 

Lloc Saló de Plens 

Presidida per María Luisa Almodóvar Torres 

Secretari Helena Beunza Ibáñez 

 

ASSISTÈNCIA A la SESSIÓ 

DNI Nom i Cognoms Assisteix 

22535084I Inmaculada Beltrán Andrés Sí 

48444717R Jaume Martínez Romero Sí 

52658414I Julio Berga Navarro Sí 

52729171S Pilar Miralles Camps Sí 

24325541M Maria Luisa Almodovar Torres Sí 

48443347B Mario Zacares Romero Sí 

48676491G María Boix Lluna Sí 

73779821F Miquel Àngel Martinez Gascó Sí 

29170419W Sergi Pastor Camisan Sí 

48435427A Sonia Rodado Mora Sí 

19887424Z Víctor Palanca Palau Sí 

 
 

ACTA 
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Una vegada verificada per la Secretaria la vàlida constitució de l'òrgan, la Presidenta 

obri sessió, procedent a la deliberació sobre els assumptes inclosos en l'Ordre del Dia 

 

A) PARTI RESOLUTIVA 

 

Aprovació de l'acta de la sessió ordinària anterior celebrada el 27 de gener de 

2021. 

Favorable 
 

Tipus de votació: 
Unanimitat/Assentiment 

Per l'Alcaldia-Presidència es pregunta als membres del Ple de la Corporació si algun 

desitja formular observacions a l'acta de la sessió ordinària anterior, celebrada el 27 

de gener de 2021 i l'esborrany del qual ha sigut distribuït amb anterioritat a aquest 

acte, en atenció al preceptuat per l'article 91 del RD 2568/1986, de 28 de novembre 

(ROF). 

Sotmès a votació l'esborrany de l'acta anterior, el Ple de la Corporació, per 

unanimitat dels assistents ACORDA: 

PRIMER.- Considerar aprovada l'acta de la sessió ordinària celebrada el 27 de gener 

de 2021, ordenant-se la seua transcripció al Llibre d'Actes del Ple. 

 

Aprovació de l'acta de la sessió extraordinària urgent celebrada l'11 de febrer 

de 2021. 

Favorable 
 

Tipus de votació: 
Unanimitat/Assentiment 

Per l'Alcaldia-Presidència es pregunta als membres del Ple de la Corporació si algun 

desitja formular observacions a l'acta de la sessió extraordinària urgent, celebrada 

l'11 de febrer de 2021 i l'esborrany del qual ha sigut distribuït amb anterioritat a 

aquest acte, en atenció al preceptuat per l'article 91 del RD 2568/1986, de 28 de 

novembre (ROF). 

Sotmès a votació l'esborrany de l'acta de la sessió extraordinària urgent, el Ple de la 

Corporació, per unanimitat dels assistents ACORDA: 
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PRIMER.- Considerar aprovada l'acta de la sessió extraordinària urgent celebrada 

l'11 de febrer de 2021, ordenant-se la seua transcripció al Llibre d'Actes del Ple. 

 

Aprovació de l'acta de la sessió extraordinària urgent celebrada el 20 de febrer 

de 2021. 

Favorable 
 

Tipus de votació: 
Unanimitat/Assentiment 

Per l'Alcaldia-Presidència es pregunta als membres del Ple de la Corporació si algun 

desitja formular observacions a l'acta de la sessió extraordinària urgent, celebrada 

el 20 de febrer de 2021 i l'esborrany del qual ha sigut distribuït amb anterioritat a 

aquest acte, en atenció al preceptuat per l'article 91 del RD 2568/1986, de 28 de 

novembre (ROF). 

Sotmès a votació l'esborrany de l'acta de la sessió extraordinària urgent, el Ple de la 

Corporació, per unanimitat dels assistents ACORDA: 

PRIMER.- Considerar aprovada l'acta de la sessió extraordinària urgent celebrada 

el 20 de febrer de 2021, ordenant-se la seua transcripció al Llibre d'Actes del Ple. 

 

Aprovació de l'acta de la sessió extraordinària urgent celebrada el 3 de març 

de 2021. 

Favorable 
 

Tipus de votació: 
Unanimitat/Assentiment 

Per l'Alcaldia-Presidència es pregunta als membres del Ple de la Corporació si algun 

desitja formular observacions a l'acta de la sessió extraordinària urgent, celebrada 

el 3 de març de 2021 i l'esborrany del qual ha sigut distribuït amb anterioritat a aquest 

acte, en atenció al preceptuat per l'article 91 del RD 2568/1986, de 28 de novembre 

(ROF). 

La Regidor Sonia Rodado Mora indica que hi ha un error de transcripció en titular i 

suplent de l'òrgan supramunicipal EMSHI, sent la titular de l'òrgan María Luisa 

Almodóvar Torres i no Sonia Rodado Mora, i com a suplent Sonia Rodado Mora i no 

María Luisa Almodóvar Torres. 
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Sotmès a votació l'esborrany de l'acta de la sessió extraordinària urgent, el Ple de la 

Corporació, per unanimitat dels assistents ACORDA: 

PRIMER.- Considerar aprovada l'acta de la sessió extraordinària urgent celebrada 

el 3 de març de 2021 una vegada esmenat l'error en l'òrgan supramunicipal EMSHI, 

ordenant-se la seua transcripció al Llibre d'Actes del Ple. 

 

Al·legacions al Pressupost 2021. Expedient 48/2021. 

Favorable 
 

Tipus de votació: 
Unanimitat/Assentiment 

Explicada l'al·legació presentada al Pressupost 2021 i plantejat que l'acord és 

estimar o no l'al·legació presentada al Pressupost 2021. 

El portaveu del Grup Popular, Víctor Palanca, diu que el seu partit va a votar a favor 

de l'estimació de l'al·legació i que no va a afegir cap comentari ja que és un tema 

que es va tractar en la Comissió i va quedar aclarit llavors. 

El portaveu del Grup Compromís, Sergi Pastor, pregunta sobre les conseqüències 

de l'estimació o desestimació de l'al·legació. 

La Secretària de la Corporació explica els dos escenaris que es poden produir en 

cas d'estimar o desestimar l'al·legació. Explica que en cas de ser estimada, caldrà 

revisar totes les qüestions del pressupost que des d'una interpretació estricta s'han 

de reflectir en la RPT abans que en el pressupost, però açò és un informe i una 

anàlisi que s'ha de fer. A continuació, explica que en cas de ser desestimada s'obriria 

la via contenciosa.  

Pren la paraula Mario Zacares, regidor del partit Ciutadans, indica que no va a afegir 

res més a l'exposat per la resta de regidors i que votarà a favor de l'estimació de 

l'al·legació. 

De nou intervé el regidor Víctor Palanca, del Grup Popular. Exposa que té el Butlletí 

de la Província del dia 12 de març de 2021 en què es publica l'absència de 

reclamacions al pressupost i també el registre de l'al·legació presentada pel sindicat 

CSIF de data 2 de març de 2021. Demana que se li aclarisca aquesta situació. 
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Pren la paraula la Secretària de la Corporació per a respondre a Víctor i explicar que 

és així, que l'al·legació es va presentar en data però, que a causa d'un error en el 

procediment, no es va veure l'al·legació quan finalitzava el termini de presentació, 

que és un error de tramitació i que per tant, es va enviar una publicació al Butlletí 

Oficial de la Província per a la invalidació de l'anunci comentant que realment sí hi 

ha hagut una al·legació. Indica que la publicació tardarà uns dies a produir-se, ja que 

no és un tràmit automàtic i el Butlletí Oficial de la Província té uns terminis, però que 

es farà perquè s'ha enviat. Tanca la intervenció indicant que després de revisar la 

documentació de l'expedient, s'inclou la rectificació de l'anunci indicat. 

Sotmès l'assumpte a votació, el Ple de la Corporació, per UNANIMITAT, ACORDA: 

PRIMER.- Estimar l'al·legació presentada al Pressupost 2021. 

 

Modificació de Crèdit per a "Pla Resistir". Expedient 315/2021. 

Favorable 
 

Tipus de votació: Ordinària 
A favor: 9, En contra: 0, Abstencions: 2,  
Absents: 0 

A la vista de l'expedient 315/2021 per a la modificació de crèdit per a complir amb el 

“Pla Resistir”. 

L'Alcaldessa, María Luisa Almodóvar, exposa la motivació de la modificació de 

crèdit. Explica que a l’estar treballant amb pressupost prorrogat de 2020, és 

necessària una modificació de crèdit per a fer front a la concessió d'ajudes de el “Pla 

Resistir”. 

Pren la paraula Víctor Palanca, portaveu del Grup Popular, explica que el tema ja es 

va tractar en la Comissió i que el seu grup es va a abstenir. 

Sotmès l'assumpte a votació, el Ple de la Corporació amb els 9 vots A favor dels 

regidors de PSOE, Compromís i Ciutadans i les 2 ABSTENCIONS del Partit Popular, 

per MAJORIA ABSOLUTA, ACORDA: 

PRIMER.- Aprovar la modificació de crèdit per a fer front a la concessió d'ajudes de 

el “Pla Resistir”. 
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Aprovació provisional del Reglament de funcionament de la Mesa General de 

Negociació. Expedient 289/2021. 

Favorable 
 

Tipus de votació: 
Unanimitat/Assentiment 

A la vista de l'expedient 289/2021 per a l'aprovació provisional del Reglament de 

funcionament de la Mesa General de Negociació. 

L'Alcaldessa, María Luisa Almodóvar, explica que la idea és fer una aprovació 

provisional en aquest Ple. Aprovat el reglament de forma provisional en aquesta 

sessió es passarà als sindicats perquè donen el vistiplau tornant després al Ple per 

a la seua aprovació novament. 

Víctor Palanca, portaveu del Grup Popular, exposa la seua conformitat amb el 

reglament ja que és molt similar a reglaments que ha consultat d'altres municipis. 

Sergi Pastor, portaveu del Grup Compromís, indica que el seu grup està a favor de 

tot el que diu el reglament però que s'abstindran en la votació ja que el reglament no 

es troba actualment traduït al valencià. 

El regidor de Ciutadans, Mario Zacares, aposta per aprovar el reglament i passar-ho 

als sindicats i esperar a veure què contesten aquests. 

Jaume Martínez, regidor del Grup Socialista, respon a Sergi respecte a la versió en 

valencià del reglament. Li indica que per descomptat estarà en versió en valencià 

però que no ha donat temps a que el reglament estiga traduït per a aquesta sessió 

de Ple. 

Sotmès l'assumpte a votació, el Ple de la Corporació, per UNANIMITAT, ACORDA: 

PRIMER.- Aprovar de forma provisional el Reglament de la Mesa General de 

Negociació. 

SEGON.- Traslladar aquest reglament als sindicats perquè donen la seua 

conformitat o presenten propostes de modificació. 
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Resolució relativa a la prestació del servei de mercat (venda ambulant). 

Expedient 277/2021. 

Favorable 
 

Tipus de votació: Ordinària 
A favor: 8, En contra: 3, Abstencions: 0,  
Absents: 0 

Vist l'expedient número 277/2021 per a resolució relativa a la prestació del servei de 

mercat (venda ambulant). 

L'Alcaldessa, María Luisa Almodóvar, exposa davant el Ple la situació actual del 

mercat ambulant i l'informe emès sobre el servei de mercat emès per la Policia Local. 

El regidor Miquel Àngel Martínez, del Grup Compromís, pregunta sobre la possibilitat 

de recuperar aquest servei en un futur. 

L'Alcaldessa respon que no pot donar una resposta clara donat que la decisió de no 

continuar amb el mercat és una decisió que s'ha estudiat molt i amb temps. Es podria 

plantejar de nou en cas que ho sol·licitara un grup gran de venedors. En aquest cas 

s'estudiaria cercant una altra ubicació perquè no genere les molèsties que es 

produeixen en la ubicació actual, el carrer Major. 

Pren la paraula la regidor Sonia Rodado Mora del Grup Socialista, explica que, a 

més a més  de l'informe de la Policia Local ella ha contactat amb els sanitaris d'Alfara 

i el coordinador no veu molt acceptable el mercat en aquest escenari de crisi sanitària 

provocat pel COVID-19. 

Continua explicant que, a part de l'exposat anteriorment, des de l'Ajuntament s'està 

insistint molt en la campanya del comerç local que està tenint molt bon acolliment i 

la seua voluntat és que es continue amb aquesta volta al comerç local. 

Tanca la intervenció explicant que la decisió es pren principalment per l'informe de 

la Policia Local i l'opinió dels sanitaris. 

Miquel Àngel respon que és clar que la situació de quan es va plantejar el mercat i 

la d'ara són completament diferents i que l'evolució del mercat no ha sigut l'esperada. 

Víctor Palanca, regidor del Partit Popular, exposa que, d'una banda està la situació 

sanitària que afecta a tot i que està completament d'acord amb els informes i el 

plantejament que s'està fent, i per l'altra, la possibilitat de reprendre el mercat quan 
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la situació sanitària millore. Diu que el seu grup defensa mantenir el mercat, que no 

significa que haja de celebrar-se. Anuncia que si la proposta és mantenir el mercat 

malgrat la situació sanitària el seu grup votarà a favor. 

Continua la seua exposició i afig que no entén que mercat i comerç local estiguen 

renyits posat que els venedors ambulants venen un dia a la setmana. També 

reconeix la labor que s'està fent amb el comerç local i la recolza, però també reconeix 

que els venedors del mercat són petites empreses que es guanyen la vida muntant 

els seus llocs en diferents municipis i per tant, amb la finalitat de recolzar a les petites 

empreses, el seu grup està a favor de tornar al mercat quan la situació sanitària 

millore. 

De nou pren la paraula Sonia Rodado per a respondre a Víctor Palanca. Li indica 

que és clar el que vol dir, però que al final el municipi d'Alfara del Patriarca no compta 

amb les infraestructures que la normativa estipula i que a més, el servei de mercat 

no és alguna cosa tradicional del municipi com passa a Montcada i que per açò ells 

compten amb una infraestructura per a açò. Afig que el mercat en Alfara obstaculitza 

la circulació en el carrer en què se celebra i algunes persones que viuen en aqueix 

carrer es queixen posat que el mercat dificulta l'entrada als seus domicilis. 

Sonia Rodado resumeix que la votació del mercat és per a eliminar-ho ja que no hi 

ha infraestructura, pel tema del COVID-19 i perquè els tècnics estan dient que no és 

acceptable. Comunica que està en contacte amb els venedors del mercat i que 

aquests entenen com és la situació i que a més a més no volen una altra ubicació 

que l'actual i que al final estem parlant de 3 o 5 parades. 

El regidor Mario Zacares, de Ciutadans, afirma que entén que la suspensió del 

mercat però no l'eliminació definitiva i que es podria fer més. 

L'Alcaldessa, María Luisa Almodóvar, pren de nou la paraula per a indicar que la 

votació és per a eliminar el mercat com es coneix fins ara, que açò no vol dir que en 

un temps, si un gran col·lectiu de venedors sol·licitara que tornara el mercat, la 

voluntat és estudiar la possibilitat de muntar-ho de nou, i seria amb una nova 

ordenança municipal, però que conforme es té avui el mercat no. 

Miquel Àngel pregunta si amb aquesta votació s'elimina l'ordenança municipal 

reguladora del mercat. 
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L'Alcaldessa indica que sí, que se suprimeix l'ordenança i per tant, en cas de tornar 

a tenir mercat seria amb una nova ordenança. 

Sotmès l'assumpte a votació, amb els 8 vots A favor del PSOE i Compromís i els 3 

vots EN CONTRA del PP i Ciutadans, el Ple de la Corporació, per MAJORIA 

ABSOLUTA ACORDA: 

PRIMER.- Eliminar el servei de mercat de venda ambulant en el municipi d'Alfara del 

Patriarca. 

SEGON.- Derogar l'Ordenança Municipal reguladora d'aquest servei. 

 

B) ACTIVITAT DE CONTROL 

 

Donar compte al Ple del Decret d'Alcaldia, Nomenament de Tinences 

d'Alcaldia. 

L'Alcaldessa, María Luisa Almodóvar, explica les modificacions que s'han produït 

respecte a l'inici de la legislatura en 2019. El regidor Jaume Martínez, passa de tenir 

la segona tinença d'alcaldia a tenir la primera, i la regidor Sonia Rodado, pansa de 

tenir la tercera a tenir la segona. 

 

Donar comptes al Ple del Decret d'Alcaldia, Delegació de competències en la 

Junta de Govern Local. 

L'Alcaldessa, María Luisa Almodóvar, explica que l'única modificació que pateix la 

Junta de Govern Local respecte a l'inici de legislatura en 2019 és el nomenament del 

regidor Julio Berga com a nou membre de l'òrgan. 

 

Dona comptes al Ple d'interposició de recurs contenciós-administratiu. 

Expedient 245/2021. 

L'Alcaldessa, María Luisa Almodóvar, d'igual manera que va fer en la Comissió, 

exposa els motius que han portat a aquesta situació. Conclou dient que s'ha arribat 
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a un acord i que s'indemnitzarà a l'interessat amb les quantitats sol·licitades, que 

part es cobrirà amb el segur i la part restant l'abonarà l'Ajuntament. 

 

Donar comptes al Ple de l'inici del procediment per a canviar el nom del 

col·legi. 

L'Alcaldessa, María Luisa Almodóvar, dóna la paraula al regidor Jaume Martínez ja 

que és un assumpte al volant del qual té més informació donada la seua regidoria. 

El regidor Jaume Martínez indica que ja s'ha carregat en la plataforma l'informe que 

des de l'Ajuntament es va sol·licitar al col·legi i la resolució del "Consell Escolar". 

Comença a explicar el projecte de canvi de nom del col·legi indicant que és una 

proposta llançada pel claustre del col·legi al consell escolar del centre. Contínua 

indicant la legislació que dóna potestat als centres educatius per a canviar de nom. 

Jaume Martínez continua la seua exposició explicant el procediment que s'ha seguit 

en el col·legi, i afig que la fonamentació del canvi de nom és la renovació pedagògica 

que es va a dur a terme pròximament, començant per infantil i avançant cap a 

primària. També, per les diferents obres que s'han de realitzar en el centre com per 

exemple, la renovació de les finestres de l'edifici de primària i l'enderrocament de 

l'edifici d'infantil per a fer un de nou amb més aules. Finalment, diu que un altre dels 

motius és que el nom actual del centre coincideix amb el nom d'altres centres, creant 

problemes en algunes ocasions. 

El regidor trasllada al Ple que la voluntat del centre és fer un procediment amb 

caràcter obert a tot aquell que vulga participar en ell. S'han proposat noms des del 

claustre, des de l'AMPA i el centre proposa als grups polítics si volen participar en la 

proposta de noms. Aquest nom haurà de ser d'una dona que haja tingut impacte en 

les disciplines científiques o l'educació. 

Jaume Martínez diu que està per aclarir el procés de participació externa perquè el 

col·legi té un cens de pares i mares, però si es fa un procediment més obert a la 

resta de la població poden produir-se adulteracions en el procés, i per tant, es va a 

estudiar com fer-ho de la millor manera perquè participen aquelles persones que 

vulguen participar. Proposa fer un registre de votació previ com ocorre en països 

com Estats Units. 
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Sergi Pastor, portaveu del Grup Compromís, diu que fa uns anys va ser membre del 

consell escolar i ja es plantejava aquesta idea, sobretot pel tema de la coincidència 

del nom del centre amb uns altres en municipis molt propers, que en algunes 

ocasions produïa algunes incidències. Conclou la seua intervenció preguntant el 

procediment que es va a seguir de cara a proposar els noms. 

Jaume Martínez respon amb la proposta de portar algun nom al pròxim Consell 

Escolar que serà a la fi del mes d'abril, i per tant proposa que durant 20 dies els 

grups polítics de forma voluntària li puguen traslladar noms a la seua adreça de 

correu electrònic i presentar després aquestes propostes al centre. L'Ajuntament 

proposarà al centre tres noms. 

L'Alcaldessa, María Luisa Almodóvar, proposa que la decisió dels tres noms a 

proposar siga a través de la Junta de Portaveus. 

Pren la paraula Víctor Palanca, portaveu del Grup Popular, explica que la posició del 

seu grup és no canviar el nom del centre i que dit açò no cal fer cap comentari 

addicional. 

Mario Zacares, regidor del partit Ciutadans, està obert a la proposta llançada de fer 

una Junta de Portaveus per a tractar aquest tema i proposar noms. 

Jaume Martínez pren la paraula de nou per a reiterar que l'Ajuntament no té res a 

veure en la iniciativa, que és una qüestió que ha decidit el centre educatiu i que la 

llei els empara per a poder-ho fer. Explica que la iniciativa ve des del centre i ell la 

trasllada a l'Ajuntament, que ell com a membre del Consell Escolar es va abstenir en 

la votació posat que donada la seua condició de regidor entenia que era la postura 

que havia d'adoptar en aqueix moment. Tanca la intervenció convidant a la reflexió 

de cap a qui va dirigit aquest canvi, en aquest cas, posar-se en el lloc de la infància 

i canviar la mirada adult cèntrica que moltes vegades tenim. Diu que hem d'entendre 

que el canvi va dirigit a un col·lectiu en continu procés d'aprenentatge i valorar el seu 

procés de maduració des d'una perspectiva participativa amb ells. 

Tanca María Luisa Almodóvar convidant als grups polítics a participar en el procés 

de presentació de propostes al centre educatiu. 
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Donar comptes de les Resolucions d'Alcaldia des del 25 de gener fins al 29 

de març de 2021. 

L'Alcaldessa, María Luisa Almodóvar, pregunta si algú té alguna pregunta sobre les 

resolucions d'alcaldia. 

No es produeixen intervencions. 

 

C) PRECS I PREGUNTES 

 

No hi ha assumptes 

 

 

 

 

DOCUMENT SIGNAT ELECTRÒNICAMENT 
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